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Donacija somborskoj bolnici iz Nemačke 

SOMBOR - Jedna od najvećih donacija medicinske opreme stigla je u somborsku Opštu bolnicu "Dr 
Radivoj Simonović". Ovu akciju inicirao je i vodio Herbert Reh, predsednik zavičajnog udruženja 
Ratkovčana iz Nemačke. 

Transportne troškove je preuzeo Crveni krst Nemačke a carinske i ostale obaveze firma Simens. Na ovaj 
način, Podunavski Nemci poreklom iz Ratkova i današnji građana Ratkova, žele i u budućnosti razvijati i 
unaprediti dobre i prijateljske odnose. 

Medicinska oprema, hiruški instrumenti i monitori deo su humanitarne pomoći koju je somborskoj 
bolinici obezbedilo Zavičajno udruženje Ratkovčana iz Nemačke i Crveni krst nemačkog grada Karlsrue. 

"Naši roditelji i naši preci su živeli u mestu Ratkovu i raduje je mnogo što možemo da poklonimo 
somborskoj bolnici medicinsku opremu i sredstva koja bi unapredila dalji rad ove bolnice", istakao je 
Reh, predsednik Zavičajnog udruženja Ratkovčana. 

"Od opreme stiglo je 29 pacijent-monitora u ispravnom stanju koji će sigurno biti upotrebljeni na 
odeljenjima intenzivne nege, koronarne jedinice internog odeljenja i odeljenja za prijem urgentnih 
stanja. Ti aparati će naći svoje mesto: imamo i neke sonde ultrazvučnih aparata koje će takođe imati 
svoju primenu kao i hladni izvori svetla za hirurgiju", rekao je direktor Opšte bolnice "Dr Radivoj 
Simonović" u Somboru, dr Dragan Rastović. 

U klinici Karlsrue, kako navode članovi Zavičajnog udruženja Ratkovčana u Nemačkoj, u pripremi su veliki 
medicinski aparati koji moraju proći kontrolnu proveru stanja i ispravnosti i, ukoliko bi zakonske i 
administativne procedure u Srbije to dozvolile, ova oprema bi mogli biti deo naredne humanitarne 
pomoći somborskoj bolnici. 



 
 

 

 

Petoro osumnjičenih za korupciju u KC Kragujevac u pritvoru do 30 dana 

Pred Posebnim odeljenjem Višeg javnog tužilaštva u Kraljevu za suzbijanje korupcije protiv 14 
osumnjičenih u predmetu korupcije u Kliničkom centru u Kragujevcu u toku je postupak preduzimanja 
dokaznih radnji. 

U Posebnom odeljenju VJT u Kraljevu je danas Beti rečeno da je za petoro osumnjičenih određen pritvor 
do 30 dana. 

Odluku je donelo Posebno odeljenje Višeg suda u Kraljevu za suzbijanje korupcije zbog postojanja 
„osobitih okolnosti koje ukazuju da će ometati krivični postupak uticanjem na svedoke“. 

Kako je MUP saopštio 17.septembra, uhapšeno je 13 osoba zbog sumnje da su počinili više koruptivnih 
krivičnih dela kojima su naneli štetu Kliničkom centru Kragujevac. 

Tom prilikom, osumnjičeni da su zloupotrebom položaja u postupku javnih nabavki kojima su ostvarili 
protivpravnu imovinsku korist od oko 26 miliona dinara, uhapšeni su rukovodioci u KC Kragujevac 
D.P.(49) i N.S.(48) kao i devet posrednika u prodaji medicinskih sredstava i opreme. 

Takođe, zbog sumnje da je počinio krivično delo zloupotreba službenog položaja, trovina uticajem i 
falsifikovanje službene isprave uhapšen je rukovodilac u Kliničkom centru Kragujevac G. A. (55) koji je 
obavljao vanstandardne estetske operacije za koje je od pacijenata uzimao novac. 

Zaposlena u Kliničkom centru Kragujevac M. G. (43) uhapšena je zbog sumnje da je pomagala G. A. u 
izvršenju krivičnog dela. 



 
 

 

 

TRETMANI NAŠI-CENE AUSTRIJSKE: Specijalnoj bolnici „Banja Koviljača“ smeše se i gosti iz Austrije 
preko tamošnjeg Fonda PIO 

Specijalna bolnica za rehabilitaciju „Banja Koviljaljača“ ima velike šanse da uskoro, prima i goste iz 
Austrije preko njihovog Penzionog fonda Austrije, kaže primarijus dr Aleksandar Jokić, generalni direktor 
te ustanove 

Ne samo što je, u odnosu na minulih nekoliko godina duplo beleži duplo više poseta, Specijalna bolnica 
za rehabilitaciju „Banja Koviljaljača“ u istoimenom lečilištu i odmaralištu podno Gučeva, nadomak 
Loznice, ima velike šanse da uskoro, prima i goste iz Austrije preko njihovog Penzionog fonda Austrije 
(PVA), rekao nam je primarijus dr Aleksandar Jokić, generalni direktor te ustanove, posle posete tročlane 
ekspertske ekipe te austrijske institucije. 

Reč je o stručnjacima, koji kao tim, „vagaju“ i lečilišta u svojoj zemlji. Menadžment i zaposleni u SB 
„Banja Koviljača“ bili su spremni da ih, ne samo ugoste, već da im učine dostupnim svaki delić rada, kako 
bi mogli da donesu odgovarajuće ocene o banjskoj ustanovi i odluku o slanju pacijenata, koji žive u 
Austriji a porekloom su iz zemalja bivše SFRJ. 

- Ovo je velika stvar za našu ustanovu, jer ako sve bude, ne samo kako želimo, već kako smo se spremali 
radom, znanjem i maksimalnim zalaganjem za bolje zdravlje pacijenata, dobićemo goste, za koje ćemo 
dobiti cene koje važe i u Austriji – kaže dr Jokić. - Nećemo, dakle, da nam niže cene budu preporuka, već 
vrhunska usluga i nega i banjskom turizmu, utoliko pre što nam dolaze mnogi gosti iz inostranstva, ali 
pojedinačno. Rad sa Austrijancima bi nam, bez sumnje, otvorio i druga vrata u Evropi i svetu. Za mesec 
dana biće završen pisani izveštaj stručnjaka iz Austrije, potom prevođenje na srpski i dostavljanje našoj 
strani.  



 
 

Sa tročlanom ekipom eksperata iz Austrije bio je i Oliver Hiler, ataše za socijalna pitanja ambasade 
Austrije u Beogradu. 

- Ovo je sjajna kombinacija istorijskog dela, zajedno sa modernim elementima, zaista je nešto što ne 
može da se vidi svugde. Mislimo da se sve nalazi u jako dobrom stanju.Zahvalni smo na gostoljubovosti, 
učtivosti i prijateljstvu koje ovde možemo da osetimo – rekao je dr Martin Skumal, jedan od članova 
sutrijskog stručnog tima. 

Pored Koviljače, ovi austrijski stručnjaci posetili su i Selters u Mladenovcu, Čigotu na Zlatiboru i Vrnjačku 
Banju.  

 

NIČE ZDRAVSTVENI CENTAR U BORČI Vesić: Raspisan tender za izgradnju Doma zdravlja 

Zamenik gradonačelnika Beograda Goran Vesić izjavio je da je Grad Beograd raspisao tender za izgradnju 
Doma zdravlja u Borči. 

Sredstva za izgradnju ovog Doma zdravlja obezbedila je uglavnom Republika Srbija jer su ove 
zdravstvene ustanove od juna prešle u nadležnost Republike. Kako je grad započeo ovu investiciju pre 
stupanja na snagu zakona, nastaviće investiciju uz finansiranje Republike Srbije, rekao je Vesić. 

Prema njegovim rečima, izvođač će biti izabran do kraja godine i radovi na Domu zdravlja počinju prvih 
dana proleća. 

Vrednost radova je oko 650 miliona dinara, objekat će imati 7.000 kvadrata, a rok za završetak je 12 
meseci od početka izgradnje.  



 
 

Nova zdravstvena stanica biće izgrađena u Ulici Koste Manojlovića, između pijace, biblioteke i pošte, a 
više od 150.000 građana na levoj obali Dunava konačno će dobiti savremenu zdravstvenu zaštitu, 
poručio je Vesić. 

On je dodao da će se u novooizgrađenoj zdravstvenoj ustanovi nalaziti službe za zdravstvenu zaštitu 
predškolske i školske dece, žena i odraslih sa preventivnim centrom. 

Vodiće se računa o spajanju srodnih sadržaja, a planirano je da budu razdvojeni putevi bolesnih i zdravih, 
kao i dece i odraslih. Na drugom spratu određena je izgradnja laboratorije i službe za fizikalnu medicinu. 
Dok će na trećem spratu biti smeštene ordinacije interne medicine, psihijatrije, oftalmologije, 
otorinolaringologije i stomatologije, rekao je Vesić. 

 

EU odobrila lekove za epilepsiju na bazi kanabisa 

LONDON: Evropska unija prvi put je dozvolila upotrebu proizvoda od kanabisa u medicinske svrhe, ali 
samo pacijentima koji pate od dva retka oblika dečije epilepsije. 

Reč je epidioleksu - leku koji se dobija od kanabisa i sadrži kanabidiol, glavni sastojak medicinske 
marihuane, prenosi BBC na srpskom. 

Terapija je dozvoljena u dva slučaja dečije epilepsije - Lenoks Gasto sindrom i Dravetov sindromom - koje 
je teško lečiti i mogu dovesti do nekoliko napada dnevno. 

Upotreba tog leka je sada dozvoljena u Velikoj Britaniji i drugim evropskim zemljama, ali ga britanski 
Nacionalni institut za zdravstvo još ne preporučuje jer "ne postoje dokazi o dugoročnoj efikasnosti". 

Pojedini roditelji za to vreme već traže alternativna rešenja za ovaj lek, jer ne sadrži tetrahidrokanabinol 
(THC), odnosno psihoaktivnu komponentu kanabisa za koju ti roditelji smatraju da pomaže njihovoj deci. 

Lek se može koristiti u kombinaciji sa drugim lekovima za epilepsiju. 



 
 

Rekreativna upotreba kanabisa je i dalje ilegalna. 

"Ovaj novi lek će doneti nadu nekim porodicama i odluka EU deluje kao pozitivan korak", kaže Lisa 
Sander, profesorka neurologije na Univerzitetu u Londonu i direktorka Društva za epilepsiju. 

"Medicinski kanabis, međutim, i dalje ostaje medicinsko minsko polje", smatra ona. 

 

 

SVETSKI DAN KONTRACEPCIJE 

26. septembar 2019. godine 

Povodom Svetskog dana kontracepcije, 26.09.2019. godine Dom zdravlja „Voždovac“ organizuje sledeće 
zdravstveno - vaspitne aktivnosti: 

 

1. U organizaciji Službe za zdravstvenu zaštitu žena, u 13 časova u Svečanoj sali Doma zdravlja 
„Voždovac“ (Ustanička 16, III sprat), održaće se tribina na temu kontracepcije u adolescentnim 
godinama pod nazivom „Naći pravi izbor“. Tribinu će voditi dr Julijana Banovac, specijalista ginekologije i 
akušerstva, dok će učesnici tribine biti edukatori za vršnjačku edukaciju voždovačkih osnovnih i srednjih 
škola. 

 

2. U organizaciji Službe za polivalentnu patronažu, od 730 do 930 časova u „Kutku zdravlja“ 
(centralni objekat Doma zdravlja, Ustanička 16, hol kod laboratorije), i u radu sa porodicama, planirane 
su sledeće aktivosti:  

 

•  savetovanje vezano za očuvanje reproduktivnog zdravlja,  
•  kontrola krvnog pritiska, pulsa, BMI, 
•  podela zdravstveno - promotivnog materijala. 

 

3. U organizaciji Službe za zdravstvenu zaštitu dece i školske dece i Službe za zdravstvenu zaštitu 
žena, u 8 časova u velikoj sali Savetovališta za mlade Doma zdravlja „Voždovac“ (Ogranak „Šumice“, 
Ustanička 125b), održaće se radionica na temu „Seksualno i reproduktivno zdravlje“. Učesnici će biti 
učenici II razreda srednjih škola sa teritorije opštine Voždovac. Radionicu će voditi: 



 
 

 

•  PEDIJATRIJSKI TIM:  Prim. dr Ratko Garović, 
VMS Nataša Kojičin; 

•  GINEKOLOŠKI TIM:   Dr Lazar Mlađenović, 
gin. ak. sestra Gordana Milosavljević. 

 

 

Svetski dan kontracepcije se obeležava svake godine 26. septembra sa ciljem da istakne važnost 
upotrebe različitih metoda kontracepcije i odgovornog seksualnog ponašanja tako da se omogući svim 
seksualno aktivnim osobama, posebno mladima, informisan izbor o svom seksualnom i reproduktivnom 
zdravlju. 

Planiranje porodice je izuzetno važno pitanje javnog zdravlja, kako sa individualnog, tako i sa šireg 
društvenog aspekta. Neplanirana trudnoća, bez obzira na ishod, ugrožava fizičko i psihičko zdravlje žene i 
umanjuje šanse za rađanje zdravog novorođenčeta i njegov optimalni telesni i mentalni razvoj. Decu iz 
planiranih trudnoća odlikuju bolje zdravlje i veće šanse za ostvarivanje njihovih potencijala. Planiranje 
porodice pozitivno utiče i na muškarce, jer doprinosi ravnopravnosti u partnerskim odnosima i podeli 
odgovornosti za seksualno i reproduktivno ponašanje. Poznato je da namerni prekid trudnoće višestruko 
ugrožava opšte, i posebno reproduktivno zdravlje žena, jer može da rezultuje povredama reproduktivnih 
organa, anemijom, akutnim i hroničnim zapaljenjem organa male karlice, invaliditetom i neplodnošću. Sa 
ekonomskog aspekta prihvatljivije ulagati u savremenu kontracepciju, koja pruža i brojne 
nekontraceptivne prednosti koje mogu da poboljšaju reproduktivno zdravlje žena.  



 
 

Planiranje porodice je, takođe, pitanje seksualnih i reproduktivnih prava, koje podrazumeva da je 
ljudima omogućeno da ostvaruju bezbedne seksualne odnose na zadovoljstvo oba partnera, da ne 
doživljavaju prinudu i nasilje i da ne strahuju od infekcija i trudnoće, kao i da mogu da kontrolišu 
plodnost na način koji ne izaziva nepovoljne ili opasne posledice 

Prema rezultatima poslednjeg reprezentativnog istraživanja višestrukih pokazatelja, savremenu i 
efikasnu kontracepciju u Republici Srbiji koristi manje od petine žena iz opšte populacije koje su u braku 
ili vanbračnoj zajednici (18,4%), a tradicionalnu dvostruko više (40,0%). Među modernim metodima 
kontracepcije najviše se koristi kondom za muškarce (12,4%), mnogo ređe kombinovana oralna 
kontracepcija (3,3%), intrauterini ulošci (2,2%), sterilizacija žene (0,4%) i ženski kondom (0,1%), dok se 
uopšte ne koriste dijafragma, spermicidi, progestagenska oralna kontracepcija, depo-injekcioni 
preparati, implanti i voljna sterilizacija muškarca. U pomenutom istraživanju nije navedena hitna – 
postkoitalna kontracepcija, mada se verovatno često koristi pa i zloupotrebljava među mlađim ženama. 
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